
PROTOKÓŁ XVII/2015 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 23 grudnia 2015 r. 

 

    W posiedzeniu udział wzięło 14 + 1 (doszedł w trakcie Sesji) członków Rady Gminy, 31 

Sołtysów oraz Pan Lucjan Sieradzki zastępca kierownika Powiatowego Urzędu Pracy  

w Białogardzie. Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu. W posiedzeniu 

udział wzięli także: Pan Jacek Smoliński - Wójt Gminy Białogard, Pani Alicja Kubiś Zastępca 

Wójta Gminy Białogard, Pani Izabela Czaplejewska - Skarbnik Gminy Białogard. 

   Posiedzenie odbyło się na sali konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard w godzinach  

10-12
00

. 

   Posiedzeniu przewodniczył Pan Kazimierz Gregorczyk - Przewodniczący Rady Gminy, 

protokołowała Pani Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

   Obrady XVII Sesji Rady Gminy otworzył Pan Przewodniczący który powitał uczestników 

posiedzenia, a następnie przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu.  

1.  Otwarcie sesji, w tym: 

-    stwierdzenie kworum, 

-    przyjęcie porządku obrad, 

-    przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwały w sprawie: 

a)  określenia dopłat do cen za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków dla gospodarstw domowych w Gminie Białogard, 

b)  likwidacji Straży Gminnej w gminie Białogard. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XVII Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Pan Wójt  poprosił o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie likwidacji 

Straży Gminnej w gminie Białogard, z uwagi na to, że nie wpłynęła jeszcze opinia 

Komendanta Wojewódzkiego Policji w sprawie planowanej likwidacji Straży Gminnej. 

Salę opuścił  Pan K. Chodynko 

Głosowanie za zmianą porządku obrad 

"za" jednogłośnie (13:0:0) 

 

Po zmianie porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1.  Otwarcie sesji, w tym: 

-    stwierdzenie kworum, 

-    przyjęcie porządku obrad, 

-    przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  



3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwały w sprawie: 

a)  określenia dopłat do cen za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków dla gospodarstw domowych w Gminie Białogard, 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XVII Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Wrócił Pan K. Chodynko 

   Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XVI 

Sesji Rady Gminy Białogard. Pan Przewodniczący ogłosił, że w związku z nie wniesieniem  

w terminie określonym Statutem Gminy Białogard - § 22 ust. 2 - do treści ww. Protokołu 

żadnych poprawek i uzupełnień - Rada protokół przyjęła, w głosowaniu, stosunkiem 14:0:0. 

 

Ad. 2. Wójt Gminy Białogard przedstawił informację z działalności między sesjami oraz z 

wykonania uchwał Rady  Gminy.  

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję wpłynęły trzy interpelacje.  

- Pani Moniki Sztyma-Horwat w sprawie wycinki drzew w parku w Podwilczu, 

- Pani Marzeny Moraczewskiej w sprawie programu informatyzacji Gminy Białogard,  Pani 

M. Moraczewska poprosiła o rozszerzenie interpelacji o informację w których punktach 

zostały zamontowane przekaźniki internetowe? 

- Pani Marzeny Moraczewskiej dotycząca wymiany instalacji elektrycznej w kaplicy  

w miejscowości Czarnowęsy. 

 

Ad. 4.   Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie określenia dopłat do cen za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla gospodarstw 

domowych w Gminie Białogard, Pani Monika Sztyma-Horwat stwierdziła, że wstępnie na 

połączonych komisjach zmniejszona była kwota dopłat dla mieszkańców o 2,90 zł, teraz jest 

przedstawiona kwota zmniejszenia dopłaty o 4,00 zł, z czego ta kwota wynika? Pan Wójt 

odpowiedział, że w programie naprawczym zaplanowana kwota dopłat to 4,00 zł, obniżka 

zaproponowana przez RWiK to 1,44 zł kwota ta została odjęta od 4,00 zł. W sumie dopłata 

będzie mniejsza o 2,56 zł. Następnie wyjaśnień udzieliła Pani Alicja Kubiś Zastępca Wójta 

informując, że stawki uwzględnione w projekcie uchwały czyli 6,32 zł - woda i 22,33 zł - 

ścieki to stawki uwzględnione w programie naprawczym. Wynika z tego, że mieszkańcy 

zapłacą łącznie 19,41 zł za m
3  

zużytej wody i odprowadzonych ścieków. 

Na sesję przybył  Pan Marcin Oborski.  

Pan K. Chodynko spytał o kwestię rozwiązania straży gminnej? Czy w związku z likwidacją 

straży nie można jeszcze zmniejszyć kosztów dla mieszkańców? Pan Wójt odpowiedział, że 

oszczędności po likwidacji straży gminnej są już uwzględnione w tej stawce, jeśli nie 

zlikwidujemy straży to koszty dla mieszkańców też wzrosną. Pan Jan Budzyński spytał jakie 

są koszty dostarczania przesyłek pocztowych, które rozwoziła straż gminna? Czy ktoś robił 

taką symulację? Pan Wójt odpowiedział, że koszty utrzymania straży to nie tylko 



oszczędności na rozwożeniu poczty, chociaż nie są to duże oszczędności, w koszty 

utrzymania wchodzą  również płace, paliwo itp.  

Pan Marcin Oborski stwierdził, że w programie naprawczym nie było mowy o likwidacji 

straży, było tam ujęte pozostawienie 2 strażników.  

Reasumując Rada gminy podjęła uchwałę w sprawie określenia dopłat do cen za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla gospodarstw domowych w 

Gminie Białogard, stosunkiem głosów: 

 „za” – 10 

„przeciw” - 2 

„Wstrzymujący się” – 3  

 

Ad. 5. Przewodniczący Rady Pan Gregorczyk poinformował, radnych o konieczności 

zaopiniowania propozycji złożonej przez Pana Piotra Ćwiertnię, członka Stowarzyszenia 

Przyjaciół Lotnictwa Wojskowego w Świdwinie, dotyczącej przejęcia od Ministerstwa 

Obrony Narodowej śmigłowca MI-2 jako mienia ruchomego. 

Zastępca Wójta A. Kubiś doprecyzowała, iż wniosek o nieodpłatne przekazanie śmigłowca, o 

którym mowa wyżej składany do MON winien posiadać pozytywną opinię - stanowisko Rady 

Gminy. Przypomniała ponadto, iż wnioskowany pojazd stanowić będzie eksponat muzealno-

edukacyjny. Wskazana zostanie osoba odpowiedzialna za jego utrzymanie w należytym 

stanie. Organizowane będą spotkania dzieci, młodzieży w celach edukacyjnych, rozwijając 

jednocześnie ich zainteresowania historyczno-wojskowe. 

Śmigłowiec stanowić będzie atrakcję zarówno dla mieszkańców Rychowa, okolicznych 

miejscowości, jak i jedną z dodatkowych atrakcji turystycznych. Zlokalizowany zostanie w 

sąsiedztwie placu zabaw i boiska sportowego.  

Radni w głosowaniu stosunkiem: 

"za" -  jednogłośnie (15:0:0) pozytywnie zaopiniowali wniosek o nieodpłatne przekazanie 

mienia komunalnego. 

Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnego 

Pana J.Budzyńskiego w sprawie budowy chodników w miejscowościach Pękanino  

i Kościernica. 

  

Ad. 6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. Pan Bogdan Michaliszyn spytał o przetarg na 

wywóz śmieci, czy próbowano do tego przetargu dołączyć wywóz odpadów 

wielkogabarytowych, aby nie ponosić dodatkowych kosztów. Pani Małgorzata Sus-Bartman 

odpowiedziała, że taniej jest jeśli punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych 

obsługiwany jest przez firmę z Białogardu gdzie się ten punkt znajduje, niż przekazanie tego 

zadania firmie która musi dojechać spoza terenu i doliczy koszty dojazdu. 

Pan Damian Janusiak spytał kto teraz zajmie się sprawami, którymi zajmowała się do tej pory 

straż gminna, powinna ona pozostać przynajmniej jednoosobowo. 

Pan Przewodniczący oraz Pan Wójt złożyli wszystkim życzenia świąteczne. 

 

Ad 7. Zamknięcie XVII Sesji Rady Gminy Białogard. 

   Wobec wyczerpania wszystkich punktów XVII Sesja Rady Gminy Białogard o godz. 12
00

 

została zakończona. 



   Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Joanna Czupreta  


